
 

HUJO-kokous 7/2023, 13.10.2023 klo 13.00 – 15.00 teams 
muistio/SV 
 
Osallistujat 
Satu Väihkönen pj ja sihteeri, Mikko Mäentausta (RE), Tanja Takkula (KO ja Para), Oona Pekkala 
(Vikellys) klo 14 alkaen, Jutta Koivula (SRL urheilujohtaja), Nina Michelsson (Matka), Marjukka 
Manninen (SRL), Micaela van Assendelft (Valjakko), Pirkko Herd (Valmennuskeskus) 
 
Poissa: Tomi Wuorimaa (Reining), Seppo Laine (KE), Pia Ralli (Askel),  
 

1. Kokouksen avaus, pj avasi kokouksen klo 13.05 
 

2. KO ja RE seniorien mj-valmennuksen muutokset ja uudelleen organisoinnin 
suunnittelu + muuta asiaa sivuavaa 
 

a. Satu kertasi KO- ja RE- seniorien maajoukkuevalmentajien Rien van der Schaftin 
ja Adi van Weteringin sopimusten päättämiseen liittyvät syyt (kohdennus ja talous), 
päätösten tekemisen sekä tiedottamisen.  Tiedottamisessa/viestinnässä vastuita 
täsmennetään ja selkiytetään toimintatavat/Satu. 

b. Mj-toiminnassa edetään mj-kapteenien johdolla (KO/Tanja Takkula, RE/Mikko 
Mäentausta, KE/Mette Samuli) 

c. Rien van der Schaftin/KO ja Adi van Weteringin/RE jatkot: molemmat tiettävästi 
jatkavat valmentamistyötä Suomessa ratsastajien omalla kustannuksella sillä 
tasolla, jolla heidän valmennuksensa pääosin tähänkin asti on toteutunut. 
 

d. muut lajit (kokoukseen osallistuneet): 
i. matkaratsastus, mj-toiminta tapahtuu mj-valmentajien johdolla, tarvittaessa 

jojot kisakohtaisesti: mj-valmennukset tammi, maalis, toukokuu. <sisältävät 
fysiologista mittausta. Aluevalmennusta pyritään kehittämään alueiden 
tarpeista lähtien. 

ii. valjakkoajo: mj-valmentajan pesti on auki, hakijoita on. Kisoja näillä 
näkymin ensi vuonna vain 2. ”Valjakkoajon tuki” kilpailujärjestäjänä 
Ypäjällä, ongelmana kilp.toiminnan tappiollisuus. Myös ajajien fyysisen 
kunnon kehittäminen tuotava uudelleen esiin. 

 
3. Olympialajien seniorien maajoukkueratsukoiden ja nousevien senioriratsukoiden 

valmennukset 2024 
 

 KO: ensi vuonna maajoukkueelle ja nouseville senioriratsukoille on suunnitteilla 
ulkomaiselta valmentajalta omakustanteiset valmennustilaisuudet/klinikat. 
 Janne Bergh toimii seniorien kansallisena valmentajana ja ratsastajat huolehtivat 
itse kustannuksista, mutta maksut kulkevat SRL:n ja Kipan kautta.  

RE: Kari Nevala ja Sanna Backlund voivat ikäluokkien lisäksi tarjota valmennusta 
halukkaille mj-senioreille. Lisäksi nouseville senioreille ja Suomessa 
valmentautuville mj-ratsukoille on tarjolla ulkomaisten 
valmentajien omakustanteisia valmennustilaisuuksia/klinikoita sekä joidenkin 
kilpatallien omia valmennustilaisuuksia. 

KE: Sanna Siltakorpi (Ikäluokat + halukkaat seniorit) 

Nousevat senioriratsukot ja mj-ratsastajat: 
i. RE: noin 20 nousevaa ratsukkoa (yli 145 tasolla), joista noin 10:llä 

mahdollisuus mj-porukkaan, paljon nuoria. Valmennukset kunnossa. 
Maajoukkueessa tällä hetkellä 8-10. 

ii. KO: nousevia noin 10. Maajoukkueessa tällä hetkellä 8-10. 



 

iii. Para: maajoukkueessa noin 10. Yksi valmennusryhmä riittää/Janne Bergh 
 

Tiedotus valmennuksista liiton sivuille + lyhyt puheenvuoro Urheilufoorumissa/ Jutta ja 
Satu 
 

4. Ta 2024 
 

TA-luonnos oli hallituksen käsittelyssä 5.10. /Meukan päivitys. Menojen supistamistarve 
kokonaisuudessaan noin 150 000e, josta urheilun osuus noin puolet. Satu ja Jutta hiovat Hujon 
osuuden tämänhetkistä esitystä 16.10. Ensin perustellut kohdennetut supistukset, sitten 
tarvittaessa ”juustohöylä”. 

 
5. SRL:n ja Hujon toimintasuunnitelma 2024, pohja tältä vuodelta, keskustelua, Jutta ja 

Satu päivittävät 16.10. 
a. Los Angeles- projektin aloituksen valmistelu 

 
6. Lajikohtaiset kuulumiset pois lukien muissa kohdissa esille tulleet asiat 

a. 5.12. Pohjoismaiden yhteinen kokous (KO, Para, RE): Tanja ja Mikko osallistuvat 
 

7. Tulevat syksyn tapahtumat 
a. Mj-valmentajien Kick Off järjestetään kaikkien olympialajien kotimaisille mj-

valmentajille HIHS:n yhteydessä lauantaina 21.10. klo 11- 12.30 Helsingin 
kaupungin aitiossa, kutsutaan koko Hujo. Aiheet: 

i. urheilijasopimukset, pohjat/Satu ja Jutta 
ii. mj-valmentajasopimukset, viimeinen versio/ Satu ja Jutta   
iii. onnistumisen seuranta mj-valmennettavien osalta 2022-2023/Tanja, Mikko, 

Mette 
iv. Keskustelua 

 
b. Tänä vuonna jojoina toimineet on kutsuttu yhteiseen tapaamiseen e.m. 

kokouksen jälkeen samaan tilaan. Jutta vetää. 
 

c. Muita kokoontumisia HIHS:n yhteydessä  
 

i. Aluevalmennusvastaavat pe 16.30 Tillanderin tilassa/ Jutta ja Tupu 
 

d. Syksyn Urheilufoorumin 25.11. ohjelma/ Jutta  
i. paikka: Scandic Aviacongress 

1. yleiskatsaus ratsastusurheilun tulevaisuuteen Euroopassa, 
muutama eri teema, hollantilainen esiintyjä 

2. Hevosen hyvinvointi-työryhmän tilannekatsaus/Liisa Harmo 
työryhmineen 

3. lounaan jälkeen 
a. Hujo, noin 1,5 h 

i. hujon toiminta, painopiste mj-valmennuksen 
uudistamisessa /Satu 

ii. hujo-porukan esittäytyminen, rajatut ajat kaikille 
iii. huippu-urheilun tavoitteet ja toteumat, tulevaisuuden 

suunnitelmat/ aineisto Lajiriihen esityksen pohjalta 
b. talliyrittäjät 
c. ”hevonen tuo hyvinvointia” 

4. lopuksi FWB-yhdistyksen osuus nuorista hevosista 
 
 

8.  Muita asioita 
a. Tanjan ehdotus Hujon jakamisesta – pienemmässä ryhmässä päästäisiin 

syvempään keskusteluun. 



 

i.  Sovittiin, että ainakin osa kokouksista teemoitetaan niin, että niissä 
keskitytään vain olympialajien asioihin ja joissakin vain ei-olympialajien 
asioihin. Kaikki saavat osallistua kaikkiin.  

 
9. Loppuvuoden kokoukset:  

10.11. klo 10-12 teams ja vuoden viimeinen kokous Ypäjällä International weekin 
yhteydessä 2.-6.12. (Bartle, Markne, White). Kokous ma 4.12. /Peter Markne , kellonaika 
sovitaan valmennusaikataulun perusteella. 
 

10. Kokouksen päätös, pj päätti kokouksen klo 15.00 
 


